
DEPARTAMENTUL DE RELAȚII EXTERNE
al Patriarhiei Moscovei

A avut loc o ședință comună a Sfântului Sinod și
Consiliului Superior Bisericesc al Bisericii Ortodoxe
Ruse

 Serviciul de comunicare al DREB, 26.12.2024. Pe 26 decembrie 2024, în Sala Patriarhală a
Catedralei Hristos Mântuitorul din Moscova, sub președinția Preafericitului Patriarh al Moscovei și al
întregii Rusii, Chiril, a avut loc o ședință comună a Sfântului Sinod și a Consiliului Superior Bisericesc al
Bisericii Ortodoxe Ruse. 

 Întâistătătorul Bisericii Ortodoxe Ruse s-a adresat celor prezenți cu un cuvânt de salut. 

 În cadrul ședinței au fost prezentate următoarele rapoarte: 

Raportul mitropolitului Voskresensk-ului Grigorie despre activitatea Departamentului de Afaceri
al Patriarhiei Moscovei;
Raportul mitropolitului Volokolamsk-ului Antonie despre activitatea Departamentului pentru



legăturile externe bisericești ale Patriarhiei Moscovei;
Raportul mitropolitului Kalujsk-ului și Borovsk-ului Clement despre activitatea Consiliului
Editorial al Bisericii Ortodoxe Ruse;
Raportul protodiaconului Maxim Kozlov despre activitatea Comitetului de Educație al Bisericii
Ortodoxe Ruse;
Raportul mitropolitului Naro-Fominsk-ului Nikandru despre activitatea Departamentului
Financiar-Economic al Patriarhiei Moscovei;
Raportul mitropolitului Kașirsk-ului Teognost despre activitatea Departamentului Sinodal pentru
Mănăstiri și Monahism;
Raportul mitropolitului de Ekaterinburg și Verhoturie Evghenii despre activitatea
Departamentului Sinodal pentru educație religioasă și catehizare;
Raportul protodiaconului Mihail Potokin despre activitatea Departamentului Sinodal pentru
caritate și slujire socială;
Raportul preotului Anton Kosîh despre activitatea Departamentului Sinodal Misionar;
Raportul mitropolitului de Stavropolsk și Nevinnomîssk Chiril despre activitatea Departamentului
Sinodal pentru interacțiunea cu Forțele Armate și organele de aplicare a legii;
Raportul episcopului Serafim de Istrinsk despre activitatea Departamentului Sinodal pentru
problemele tineretului;
Raportul V.R. Legoyda despre activitatea Departamentului Sinodal pentru relațiile Bisericii cu
societatea și mass-media;
Raportul preotului Chiril Markovsky despre activitatea Departamentului Sinodal pentru slujirea în
închisori;
Raportul mitropolitului deStavropolsk și Nevinnomyssk Chiril despre activitatea Comitetului
Sinodal pentru interacțiunea cu cazacii;
Raportul mitropolitului Simferopolsk-ului și Crimeei Tihon despre activitatea Consiliului
Patriarhal pentru Cultură;
Raportul igumenei Ksenia (Cernegi) despre modificările legislative.

 La fiecare raport a avut loc o discuție detaliată, informează serviciul de presă al Patriarhului Moscovei
și al întregii Rusii. 

 În încheierea ședinței, Preafericitul Patriarh Chiril a spus: 

 „În ciuda dificultăților cu care fiecare dintre noi se confruntă, și din ceea ce am discutat astăzi, este
evident că prin mila lui Dumnezeu avansăm, rezolvăm o problemă după alta și, desigur, ieșim la un nivel
cu totul diferit al slujirii bisericești, în special în domeniul interacțiunii cu societatea, statul și Forțele
Armate. De aceea, în încheiere, aș dori să mulțumesc tuturor celor care au participat la ședința noastră
de astăzi, iar prin voi, tuturor celor care sunt cu voi și pentru voi, pentru munca pe care o depuneți în
folosul Bisericii și Patriei. 

 Cred că suntem pe drumul cel bun. Oamenii inevitabil greșesc, iar noi nu suntem imuni la erori, dar
totuși putem afirma că nu facem greșeli periculoase și nu întreprindem acțiuni care ar crea obstacole în
relațiile Bisericii cu societatea sau statul. 

 Nivelul interacțiunii dintre Biserică și stat, consider că nu are precedent în întreaga istorie a Rusiei.



Trăim în condiții unice de libertate deplină a Bisericii. Biserica interacționează activ cu statul, fără a
suferi discriminare față de credincioși. Deci, trebuie să mulțumim lui Dumnezeu pentru ceea ce se
întâmplă astăzi în țara noastră binecuvântată și să folosim la maximum acest timp favorabil, căci celui
căruia i s-a dat mult, i se va cere mult (Luca 12:48). De aceea ne adunăm și lucrăm, analizăm activitatea
noastră, întocmim planuri. Sper că vom putea rezolva în continuare problemele care apar – pentru
binele Bisericii și al poporului nostru.” 

   

O sursă: https://mospat.ru/ro/news/92680/
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